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Proces verbal, 

Încheiat cu prilejul desfăşurării 
 şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Solca, 

 din data de 28 februarie  2013 
 

 Pentru început, d-nul Marian Lungu, secretarul oraşului Solca, face apelul 
nominal şi arată că la această şedinţă participă un număr de 11 consilieri locali, din 
totalul de 11, şedinţa fiind legal constituită. 
 La şedinţă participă de asemenea, d-nul Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul -
oraşului Solca, d-nul Gheorghe Coturbaş, viceprimarul oraşului Solca, d-nul Costel 
Drăgoi pentru înregistrarea şedinţei în format electronic şi Gabriela Colţun pentru 
redactarea procesului verbal. 
 În continuare, se face cunoscut celor prezenţi, că această şedinţă ordinară a fost 
convocată prin Dispoziţia primarului oraşului Solca nr. 68 din 22.02.2013, Dispoziţie 
ce a fost adusă la cunoştinţa cetăţenilor prin afişare pe panoul de afişaj al Primăriei 
oraşului Solca, încheindu-se în acest sens un Proces verbal de afişare înregistrat sub 
nr.856 din 22.02.2013.           
 D-nii consilieri au fost invitaţi la şedinţă cu Invitaţia înregistrată sub nr.857 din 
22.02.2013. 
 Acestea fiind spuse, se procedează apoi la desemnarea preşedintelui de şedinţă 
conform Regulamentului de organizare şi funcţionare a Consiliului Local. 
 Domnul  consilier Ioan Filimon  a fost propus şi desemnat cu unanimitate de 
voturi să conducă lucrările şedinţei. 
 D-nul consilier, Ioan Filimon, luându-şi locul la prezidiul lucrărilor şedinţei, 
mulţumeşte d-nilor consilieri pentru încrederea acordată, se angajează să conducă 
lucrările şedinţei cu respectarea întocmai a Regulamentului propriu de organizare şi 
funcţionare şi totodată, declară şedinţa deschisă şi invită pe d-nul primar să prezinte  
proiectul ordinii de zi. 
 D-nul primar, luând cuvântul, dă citire Dispoziţiei de convocare a Consiliului 
Local nr.68 din 22 februarie  2013, care conţine următorul proiect al ordinii de zi: 

1. Prezentarea şi supunerea spre dezbatere şi aprobare a Procesului verbal 
încheiat cu prilejul desfăşurării şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Solca 
din data de 31 ianuarie 2013. 
           Prezintă: Marian Lungu, secretarul oraşului Solca 
 2.  Raport privind activitatea desfăşurată în calitate de consilier local al 
oraşului Solca, pentru anul 2012. 
      Prezintă: Constantin Brînză, consilier local 
 3. Raport privind activitatea desfăşurată în calitate de consilier local al oraşului 
Solca, pentru anul 2012. 
     Prezintă: Vasile-Octavian Zabre, consilier local 



 4. Raport privind activitatea desfăşurată în calitate de consilier local al oraşului 
Solca, pentru anul 2012. 
      Prezintă: Filimon Ioan, consilier local 
 5. Raport privind activitatea desfăşurată în calitate de consilier local al oraşului 
Solca, pentru anul 2012. 
     Prezintă: Gheorghe Ghinghiloschi, consilier local 
 6. Raport privind activitatea asistenţilor personali pe semestrul II al anului 
2012. 
     Prezintă: Ana Albu, consilier cu probleme de asistenţă socială, în cadrul Primăriei 
oraşului Solca 

7. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 
2013, în oraşul Solca. 

   Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
 8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului anual de lucrări de interes 

local care vor fi efectuate de către beneficiarii de ajutor social din oraşul Solca, 
pentru anul 2013. 

   Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării cheltuielilor pentru naveta 

cadrelor didactice de la Liceul Tehnologic  „Tomşa Vodă” Solca, aferente lunii 
ianuarie  2013. 

   Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
10. Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei nr.1 din HCL Solca 

nr.2/30.01.2009 privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă 
al oraşului Solca. 

   Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de asigurare cu resurse  

umane, materiale şi financiare necesare gestionării situaţiilor de urgenţă la nivelul 
oraşului Solca, pentru anul 2013.  
    Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii termenului de valabilitate 
a Planului Urbanistic General al oraşului Solca şi a Regulamentului Local de 
Urbanism aferent acestuia. 

   Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
 13. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Inventarului 
bunurilor care fac parte din domeniul privat al oraşului Solca, judeţul Suceava. 
    Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
 14. Proiect de hotărâre privind completarea Inventarului bunurilor care fac 
parte din domeniul public al oraşului Solca, judeţul Suceava, înscrise  în Anexa la 
Hotărârea nr. 31 din 30.08.1999, cu modificările şi completările ulterioare. 
    Iniţiator: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
 15. Prezentarea şi supunerea spre dezbatere şi soluţionare a cererii domnului 
Ghinghiloschi Iulian, din oraşul Solca, strada Ciprian Porumbescu, nr. 40, înregistrată 
la Primăria oraşului Solca sub nr. 668/13.02.2013  

Prezintă: Valeruţ Ţăranu Hofnăr, primarul oraşului Solca 
16.  Întrebări, interpelări. 

 



 
 
 Supusă la vot ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se prezintă primul punct înscris pe ordinea de zi: Prezentarea şi supunerea spre 
dezbatere şi aprobare a Procesului verbal încheiat cu prilejul desfăşurării şedinţei 
ordinare a Consiliului Local al oraşului Solca din data de 31 ianuarie 2013. 

D-nul secretar, prezintă Procesul verbal încheiat cu prilejul desfăşurării 
şedinţei ordinare a Consiliului Local al oraşului Solca din data de 31 ianuarie 2013 
 Nefiind obiecţii referitoare la procesul verbal întocmit, se supune la vot şi se 
aprobă cu unanimitate de voturi “pentru”.  

Se trece la punctul doi înscris pe ordinea de zi. 
Domnul consilier Gheorghe Bahan propune să nu se mai prezinte Rapoartele 

de activitate întrucât se cunoaşte activitatea fiecăruia, dovada fiind şi CD-urile. 
Supusă la vot propunerea domnului consilier Gheorghe Bahan este aprobată cu 

unanimitate de voturi şi se trece  la punctul şase înscris pe ordinea de zi:  Raport 
privind activitatea asistenţilor personali pe semestrul II al anului 2012. 

Domnul secretar prezintă Raportul privind activitatea asistenţilor personali pe 
semestrul II al anului 2012. 

Nefiind obiecţii pe marginea materialului prezentat se trece la punctul şapte 
înscris pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor 
locale pentru anul 2013, în oraşul Solca. 

Domnul consilier Constantin Brînză propune ca acest proiect de hotărâre să fie 
dezbătut la sfârşit, având în vedere că a mai fost pus în discuţie de trei ori. 

Plenul Consiliului local este de acord cu propunerea domnului Constantin 
Brînză şi se trece la punctul opt înscris pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre privind 
aprobarea Planului anual de lucrări de interes local care vor fi efectuate de către 
beneficiarii de ajutor social din oraşul Solca, pentru anul 2013.  

Domnul primar prezintă Expunerea de motive şi Proiectul de hotărâre. 
Domnul viceprimar prezintă raportul de specialitate care avizează favorabil 

Proiectul de hotărâre. 
Raportul comisiei de specialitate din cadrul Consiliului local avizează favorabil 

proiectul de hotărâre. 
Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi solicită o listă cu beneficiarii Legii 

nr.416/2001. 
Domnul primar spune că lista este afişată lunar la sediul Primăriei. 
Nefiind alte  discuţii pe marginea celor prezentate se supune la vot şi se 

votează cu unanimitate de voturi „pentru”. 
Se trece la punctul nouă înscris pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea decontării cheltuielilor pentru naveta cadrelor didactice de la Liceul 
Tehnologic  „Tomşa Vodă” Solca, aferente lunii ianuarie  2013. 

Domnul primar prezintă Expunerea de motive şi Proiectul de hotărâre. 
Rapoartele compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 

local avizează favorabil proiectul de hotărâre. 
Nefiind discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot şi se 

votează cu unanimitate de voturi „pentru”. 



Se trece la punctul zece înscris pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre pentru 
modificarea Anexei nr.1 din HCL Solca nr.2/30.01.2009 privind reorganizarea 
Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă al oraşului Solca. 

Domnul primar prezintă Expunerea de motive şi Proiectul de hotărâre. 
Rapoartele compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 

local avizează favorabil Proiectul de hotărâre. 
Nefiind discuţii pe margined materialelor prezentate, se supune la vot şi se 

votează cu unanimitate de voturi “pentru”. 
Se trece la punctul unsprezece al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind  

aprobarea Planului de asigurare cu resurse umane, materiale şi financiare necesare 
gestionării situaţiilor de urgenţă la nivelul oraşului Solca, pentru anul 2013. 

La rugămintea domnului primar, domnul secretar prezintă  Expunerea de 
motive şi Proiectul de hotărâre. 

Rapoartele compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 
local avizează favorabil Proiectul de hotărâre. 

Domnul primar informează plenul că la întâlnirile de la Prefectură se pune 
mare accent în ceea  ce priveşte situaţiile de urgenţă. S-a discutat şi s-a impus ca 
Primăriile să aibă în depozit un anumit număr de saci cu nisip şi cel puţin 200 litri 
motorină, ca, în caz de calamitate să pună la dispoziţie utilajelor solicitate. Mai spune 
că anul trecut s-a luat o motopompă şi speră ca în fiecare an să se doteze cu câte ceva 
că, atâta timp cât nu se întâmplă nimic e bine, dar, în caz de nevoie trebuie să fie 
pregătiţi.   

Nefiind alte discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot şi se 
votează cu unanimitate de voturi „pentru”.       

Se trece la punctul doisprezece înscris pe ordinea de zi: . Proiect de hotărâre 
privind aprobarea prelungirii termenului de valabilitate a Planului Urbanistic General 
al oraşului Solca şi a Regulamentului Local de Urbanism aferent acestuia.  

Domnul primar prezintă expunerea de motive şi proiectul de hotărâre. 
Rapoartele compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 

Local avizează favorabil Proiectul de hotărâre. 
Domnul primar informează plenul precum Planul Urbanistic General al 

oraşului Solca este în lucru, dar este o lucrare de anvengură şi se impune adoptarea 
unei hotărâri de prelungire a termenului de valabilitate. 

Nefiind alte discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot şi se 
votează cu unanimitate de voturi. 

Se trece la punctul treisprezece al ordinii de zi:  Proiect de hotărâre privind 
modificarea şi completarea Inventarului bunurilor care fac parte din domeniul privat 
al oraşului Solca, judeţul Suceava. 

Domnul primar prezintă Expunerea de motive şi Proiectul de hotărâre. 
Rapoartele compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 

local avizează favorabil Proiectul de hotărâre. 
Nefiind discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot şi se 

votează cu unanimitate de voturi „pentru”. 
Se trece la punctul paisprezece înscris pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre 

privind completarea Inventarului bunurilor care fac parte din domeniul public al 



oraşului Solca, judeţul Suceava, înscrise  în Anexa la Hotărârea nr. 31 din 
30.08.1999, cu modificările şi completările ulterioare. 

Domnul primar prezintă Expunerea de motive şi Proiectul de hotărâre. 
Rapoartele Compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei şi Consiliului 

local avizează favorabil Proiectul de hotărâre. 
Nefiind discuţii pe marginea materialelor prezentate se supune la vot şi se 

votează cu unanimitate de voturi „pentru”. 
Se trece la punctul cincisprezece înscris pe ordinea de zi:  Prezentarea şi 

supunerea spre dezbatere şi soluţionare a cererii domnului Ghinghiloschi Iulian, din 
oraşul Solca, strada Ciprian Porumbescu, nr. 40, înregistrată la Primăria oraşului 
Solca sub nr. 668/13.02.2013. 

Domnul secretar prezintă cererea domnului Ghinghiloschi Iulian, prin care 
solicită cumpărarea unei suprafeţe de teren pentru construirea unei locuinţe. 

Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi spune că ar trebui de văzut opinia 
oamenilor din zonă, deoarece ei consideră terenul respectiv toloacă. 

Domnul primar spune că terenul solicitat nu este toloacă şi este legal să se 
scoată la vânzare. 

Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi spune că el nu are nimic în potrivă 
cu această solicitare, dar dacă se va aproba această cerere îşi vor ridica oamenii în 
cap. 

Domnul primar spune că dacă ar face cineva o casă ar fi mai mulţumit, că s-ar 
umple acel gol, unde sunt depozitate fel de fel (lemne, maşini).  

Domnul consilier Gheorghe Bahan spune că nu este cazul să se cramponeze 
pentru 5 ari, că cineva vrea să facă o casă şi ar trebui de aprobat. 

Nefiind alte discuţii se supune la vot şi se votează cu unanimitate de voturi 
„pentru” acord de principiu. 

Se trece la discutarea punctului şapte înscris pe ordinea de zi: Proiect de 
hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2013, în oraşul 
Solca. 

Domnul primar prezintă Raportul, Proiectul de hotărâre şi adresa din partea 
Instituţiei Prefectului – Judeţului Suceava. 

Raportul compartimentului de specialitate din cadrul Primăriei avizează 
favorabil Proiectul de hotărâre. 

Raportul comisiei de specialitate din cadrul Consiliului local avizează favorabil 
Proiectul de hotărâre cu 3 voturi „pentru” şi 2 „abţineri”. 

Domnul consilier Constantin Brînză luând cuvântul spune că s-au întâlnit 
pentru a treia oară pentru a aproba impozitele şi taxele locale pentru anul 2013, că s-a 
discutat de la început că vor fi obligaţi să majoreze impozitele, dar a fost contrazis de 
anumite persoane, care crede dumnealui că ştiau de atunci că impozitele se vor 
majora. 

Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi spune că la Solca nu-i la putere 
USL, că s-a văzut într-o şedinţă trecută când ei au fost împotriva unui proiect de 
hotărâre care a trecut cu majoritatea voturilor din opoziţie şi de aceea el astăzi se va 
abţine, iar restul consilierilor care sunt la putere n-au decât să voteze „pentru”. 

Domnul consilier Alaci Gernot Curt este de părere că, chiar dacă nu se doreşte  
impozitele se vor majora. 



Domnul consilier Zabre Octavian Vasile se arată nemulţumit de atitudinea 
domnului consilier Gheorghe Ghinghiloschi şi-i spune că puterea este în mâinile lor a 
USL – ului şi că taxele şi impozitele locale vor trebui să se majoreze conform legii 
date de către ei. Mai spune că domnii care se consideră în opoziţie nu au venit cu un 
Proiect de hotărâre iniţiat de către dumnealor şi să nu fi fost aprobat. 

Domnul consilier Gheorghe Bahan spune că sunt oameni din Solca şi că au 
dreptul la opinii şi nu înţelege de ce domnul Brînză îl atacă pe el, că şi domnul primar 
a fost mulţumit că impozitele au rămas aşa. 

Doamna consilier Maria Apetraoei întreabă ce se va întâmpla dacă nu va trece 
acest Proiect de hotărâre, vor merge toţi în contencios?       

Domnul secretar spune că cel mai probabil da, după cum rezultă şi din adresa 
Instituţiei Prefectului – Judeţului Suceava. 

Domnul consilier Alaci Gernot Curt afirmă precum conducerea centrală fuge 
de răspundere şi dă totul pe primării. 

Domnul consilier Zabre Vasile spune că ar trebui să majoreze şi pensiile şi 
salariile. 

Nefiind alte discuţii se supune la vot şi se votează cu opt voturi „pentru” şi 
două voturi „abţineri” ale domnilor consilieri Ioan Covaliu şi Gheorghe 
Ghinghiloschi. 

Se trece la punctul şaisprezece înscris pe ordinea de zi:  Întrebări, interpelări. 
Domnul consilier Constantin Brînză întreabă cine a vândut 2 ha de teren din 

imaş lui Muşină? 
Domnul primar spune că terenul care s-a vândut la vremea respectivă a fost 

aprobat printr-o Hotărâre a Consiliului local.  
Domnul secretar spune că la vremea respectivă legislaţia permitea, dar acum 

nu. 
Domnul consilier Vasile Zabre spune că ar fi bine ca Solca să fie trecută zonă 

defavorizată. 
Domnul primar spune că s-a interesat, dar erau nişte criterii în care nu s-a 

încadrat, exemplificând precum trebuia ca un procent din numărul populaţiei să fie 
disponibilizat.    
 Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi spune că Solca nu a depus 
documentaţia la timpul respectiv pentru zonă defavorizată, că i-a spus domnul Mîrza. 
 Doamna consilier Maria Apetroaiei spune că s-a încercat la vremea respectivă, 
ca Solca să fie zonă defavorizată, dar nu s-au îndeplinit criteriile. 
 Domnul viceprimar informează plenul precum a fost la Botoşana  la o întâlnire 
de informare a procedurii pentru acordarea subvenţiei şi că s-a ridicat problema 
zonării de către mai mulţi  primari nemulţumiţi, iar din 2014 se speră ca şi Solca să 
fie zonă defavorizată. 
 Domnul Colţuneac Petru din oraşul Solca se arată nemulţumit întrucât plăteşte 
prea mult la apă. 
 Domnul primar spune că SC ACET SA îşi încasează plata serviciilor şi 
probabil printr-o notă internă s-a stabilit majorarea. Totodată revine cu rugămintea 
constituirii unei asociaţii că vor fi foarte multe beneficii. 
 Domnul consilier Gheorghe Ghinghiloschi solicită iniţierea unui proiect pentru 
două staţii de pompare pentru străzile Republicii şi Cuza Vodă. Mai spune că pe 



strada Tudor Vladimirescu nu este reţea şi ar trebui şi o extindere de reţea şi două 
pompe. 
 Domnul consilier Constantin Brînză şi Alaci Curt întreabă ce se întâmplă cu 
regularizarea Pârâului Solca. 
 Domnul primar informează plenul precum s-a ţinut licitaţia în iunie 2012, că 
licitaţia a fost câştigată de două firme, s-au depus contestaţii şi nu s-a decis 
câştigătorul. 
 Domnul Colţuneac Petru se arată nemulţumit de cum arată imaşul afirmând că 
alţii se îmbogăţesc cu banii de la APIA, iar pe imaş nu se face nimic, nici măcar nu s-
a dat cu azot. Mai spune că el personal a fost la APIA şi a văzut  oameni care nu deţin 
animale, dar primesc subvenţie. 
 Domnul viceprimar spune că în 2009 când Primăria a depus cerere şi a primit 
subvenţie a dat cu azot, dar în 2010 Primăria nu a mai fost eligibilă şi nu a mai putut 
da. 
 Domnul consilier Gheorghe Bahan spune că atunci când s-a împărţit toloaca s-
a constituit şi o comisie care trebuie să verifice. 
 Domnul Colţun Petru spune că s-au încasat bani şi nu s-a făcut nimic, acuzând 
că treaba cu imaşul este o hoţie care porneşte din Primărie. 
 Domnul secretar spune că, contractele de arendă au expirat anul acesta şi 
conform legii nu se mai pot arenda ci concesiona, dar încă nu s-a adoptat nici o lege 
în acest sens.    
 Domnul Colţuneac Petru informează plenul precum câţiva ani în urmă, când 
domnul Bahan era viceprimar a vrut să cumpere un lot de teren în spatele blocului şi 
nu i s-a aprobat motivat de faptul că este în domeniul public, şi întreabă: unde este 
gardul domnului Bahan, şi de ce a intrat domeniul public? Mai întreabă dacă a 
verificat cineva şi dacă are autorizaţie de construire.     
            Ordinea de zi fiind epuizată, domnul  consilier Ioan Filimon, preşedinte de 
şedinţă, declară închise lucrările şedinţei, mulţumindu-le tuturor celor prezenţi pentru 
participare. 
 Drept pentru care am încheiat prezentul proces verbal. 
 
 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                 SECRETAR, 
            Ioan Filimon                                                         Marian Lungu 


